
Projekt Ústecko – živý region u konce

Cílem projektu, který probíhal i v Bílinì, bylo motivovat mìsta a obèany Ústeckého kraje k akcím pro udržitelný rozvoj.



„Chtìli jsme hlavnì zapojit obèany
do rozhodování o vážných místních
problémech v pìti mìstech kraje,
realizovat sadu semináøù a školení
pro posílení kapacit zástupcù mìst,
vzdìlávacích institucí a nevládních
organizací v prosazování udržitelného
rozvoje, umožnit sledování ukazatelù
udržitelného rozvoje ve mìstech
a využití geografických informaèních
systémù (GIS) pro hodnocení udržitelného
rozvoje,“ shrnul úèel projektu
Mgr. Josef Novák na závìreèné tiskové
konferenci v Ústí nad Labem.



V Bílinì, Litomìøicích, Krásné
Lípì, Roudnici nad Labem a Rumburku
probìhly v loòském roce
veøejné ankety ohlednì problémù,
které obèané hodnotí za nejpalèivìjší.
V Bílinì dostalo nejvíce hlasù
soužití lidí rùzných národností na
sídlištích. Na základì této ankety,
se ustanovil tzv. Místní akèní tým
(MAT), složený ze zástupcù škol,
nevládních organizací, policie, úøedníkù
a veøejnosti. Úkolem bylo za
podpory vedení mìst hledat a navrhnout
øešení problému.



V rámci projektu se uskuteènilo
diskusní setkání s obyvateli dotèených
lokalit v sídlišti na Teplickém
pøedmìstí a v sídlišti Za Chlumem.Co považují obèané za problém sídliš•?
Jak by se podle nich dalo soužití
na sídlištích zlepšit? Na tyto otázky
odpovídali obèané, kteøí byli ochotni
o daném tématu diskutovat.

Nevìøíme, že se situace zlepší



Obèané ze sídlištì Za Chlumem
upozoròovali pøedevším na srocování
se mládeže, letní noèní posedávání
na lavièkách a pokøikování, chybìjící
volnoèasové aktivity pro mládež,
hluèné chování návštìvníkù restauraèních
zaøízení hlavnì po uzavírací
dobì, nièení fasád, výrobu a prodej
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drog po celém území sídlištì, vypalování
domovních zvonkù, krádeže
železných pøedmìtù zejména poklopù
a roštù. Obyvatelé sídlištì na Teplickém
pøedmìstí jsou velmi skeptiètí
k možnému øešení problémù. Za
problém považují pøíliv nepøizpùsobivých
Romù z jiných mìst ÈR.
Výjimkou není ani prostituce u 1/13
a zakládání ohòù. Obèané tak volají
po nápravì a chtìjí vìtší kontrolu
problémových míst mìstskou policií.



„Myslím si, že všichni spolupracovali
a mìli chu• podílet se na
øešení daných problémù. Bylo vidìt,
že èlenùm MAT není lhostejné, co se
v jejich mìstì dìje a v jakém prostøedí žijí. Obyvatelé mají zájem
podílet se na utváøení lepšího prostøedí
ve mìstì. Jako negativum
vidím naopak malý zájem ze strany
vedení mìsta, z jejich pøístupu bylo
patrné, že projektu moc nedùvìøují,“
uvedl koordinátor projektu
Ing. Karel Müller. 

Dal se problémùm
na sídlišti opravdu mat?



Vìtšina zástupcù na tiskové konferenci
v Ústí nad Labem se shodla,
že øešení problému s národnostními
menšinami naráží na legislativu. Aèkoli stejné problémy vyhrály
anketu i v ostatních testovaných mìstech, všechny se od tohoto problému
nakonec odklonily.
Mìsto nemùže v této záležitosti
nic udìlat. Je pouze v pravomoci
státu upravit zákon tak, aby se mìsta
mohla bránit napø. proti narùstajícím
krádežím kovù nebo vìtšímu poètu
obyvatel v jednom bytì.
V Bílinì je nejvìtším problémem
cena bytù, která je nízká, a to je
také dùvod, proè se do této lokality
sestìhovávají soc. nepøizpùsobivý
obèané. Mìsto mìlo možnost zvednout
alespoò daò z nemovitosti, a tak
cenu bytù navýšit. Tento krok, ale
neuèinilo.
(O Anketì 2007 se více dozvíte
v pøíštím èísle BZ) (lal)
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